

**From:** [REDACTED] @lyondellbasell.com>  
**Sent:** lundi 17 septembre 2018 20:46  
**To:** [REDACTED] (ENV)  
**Cc:** [REDACTED] (ENV)  
**Subject:** RE: Notre entretien hier : conférence LyondellBasell / Rotterdam

Estimada [REDACTED],

As both [REDACTED] and I are French we have no issue with holding our conversation *en français*, which indeed Mr Calleja speaks excellently!

The topic of our meeting is to present our views on the role of LyondellBasell, one of the largest plastics and chemicals companies in the world, in attaining Circular Economy objectives by driving innovation and investments towards circular solutions.

Since the completion of our joint venture with SUEZ and the acquisition of QCP (my first message to Mr Calleja below), we have announced a partnership with the Karlsruhe Institute of Technology to develop chemical recycling of post-consumer plastic waste, and kicked off a large Circular Steam investment at one of our European sites that, through an innovative technology we developed, will convert water-based waste into energy, resulting in an overall annual reduction of ca. 140,000 metric tonnes of CO<sub>2</sub> emissions and 0,9 Petajoule of energy.

Mr [REDACTED] and I are very happy that we could finally settle on a date for this meeting! Many thanks again for your help.

I stand at Mr Calleja's and your disposal to prepare our discussion further or for any other information you might require.

With kind regards,

[REDACTED]  
[REDACTED]  
Head of EU Office

LyondellBasell  
35 square de Meeûs | 1000 Brussels | Belgium  
[REDACTED]

 [REDACTED]  
EU Transparency Register 950757315280-54

**lyondellbasell**  
Advancing Possible

---

**De :** [REDACTED] @ec.europa.eu [REDACTED] @ec.europa.eu>

**Envoyé :** lundi 17 septembre 2018 17:57

**À :** [REDACTED] @lyondellbasell.com>; [REDACTED] @ec.europa.eu

**Objet :** RE: Notre entretien hier : conférence LyondellBasell / Rotterdam

Dear [REDACTED]

Thank you very much for your request. Mr Calleja is available for a meeting with [REDACTED] on Wednesday 10 October at 9:30.

Could you also confirm the topic of the meeting and if the meeting will be held in French (Mr Calleja speaks very good French)?

Many thanks and best regards,

[REDACTED]  
Office of Director General Daniel Calleja



**European Commission**  
Directorate-General for Environment



Please visit our website: <http://ec.europa.eu/environment>

Follow us:

---

**From:** [REDACTED] @lyondellbasell.com>

**Sent:** Thursday, August 30, 2018 5:16 PM

**To:** [REDACTED] @ec.europa.eu>; [REDACTED]

(ENV) [REDACTED] @ec.europa.eu>

**Subject:** RE: Notre entretien hier : conférence LyondellBasell / Rotterdam

Dear [REDACTED],  
Estimada [REDACTED],

Following our last conversation (23 August), and apologising for the delay in reverting to you, Mr [REDACTED] (and I) can offer the following dates for meeting with Mr Calleja: Wednesday 10 October (morning) and Friday 19 October (morning or afternoon).

Will all the planets align ☺ ?! I hope so!

Looking forward to your feedback, either by phone or by email, and thanking you again very much for your kind help,

Best regards,

[REDACTED]  
[REDACTED]  
Head of EU Office

LyondellBasell  
[REDACTED]  
[REDACTED]

@lyondellbasell.com



EU Transparency Register 950757315280-54

**lyondellbasell**  
*Advancing Possible*

---

**De :** [REDACTED] [@ec.europa.eu](#)  
**Envoyé :** jeudi 23 août 2018 16:37  
**A :** [REDACTED] [@lyondellbasell.com](#); [REDACTED] [@ec.europa.eu](#)  
**Objet :** RE: Notre entretien hier : conférence LyondellBasell / Rotterdam

Dear [REDACTED],

Thank you for your e-mail. It would be also impossible for Mr Calleja to meet in the afternoon on 4 September.

Best regards,

[REDACTED]  
[REDACTED]  
Office of Director General Daniel Calleja

  
**European Commission**  
Directorate-General for Environment  
[REDACTED]  
[REDACTED]  
[REDACTED] [@ec.europa.eu](#)

---

**From:** [REDACTED] [@lyondellbasell.com](#)>

**Sent:** Thursday, August 23, 2018 4:21 PM

**To:** [REDACTED] [@ec.europa.eu](#)>; [REDACTED]

[REDACTED] (ENV) [REDACTED] [@ec.europa.eu>](mailto:@ec.europa.eu)  
**Subject:** RE: Notre entretien hier : conférence LyondellBasell / Rotterdam

Dear [REDACTED],  
Estimada [REDACTED],

Further to my conversation this morning with [REDACTED] I should be able to revert to you on Monday or Tuesday next week and confirm which dates are possible for a meeting in October with Mr [REDACTED]

Unfortunately, 4 September is completely impossible, even in the afternoon, please ignore my earlier message today (immediately below).

Thanking you again for your kind help,

Best regards/Cordialmente,

[REDACTED]  
[REDACTED]  
Head of EU Office

LyondellBasell  
[REDACTED]  
[REDACTED]  
[REDACTED] [@lyondellbasell.com](http://@lyondellbasell.com)

 EU Transparency Register 950757315280-54

@herybru



---

De : [REDACTED]  
Envoyé : jeudi 23 août 2018 10:19  
À : [REDACTED] [@ec.europa.eu>](mailto:@ec.europa.eu)  
Objet : RE: Notre entretien hier : conférence LyondellBasell / Rotterdam

Dear Ms. [REDACTED]

Many thanks for your kind help on the phone a few minutes ago. Before I revert to you and Ms. [REDACTED] as agreed with regards to the dates you have proposed to me in October, may I quickly check with you first whether there is still any possibility to meet with Mr Calleja on 4 September, not in the morning as suggested below, but later in the day, preferably from mid-afternoon onwards?

Please feel free to call or write as you wish!

Many thanks in advance,

Kind regards,

[REDACTED]  
Head of EU Office

LyondellBasell  
[REDACTED]

[REDACTED] [@lyondellbasell.com](mailto:@lyondellbasell.com)

 EU Transparency Register 950757315280-54

@herybru

**lyondellbasell**  
*Advancing Possible*

---

De :

[REDACTED] [@ec.europa.eu](mailto:@ec.europa.eu)

Envoyé : vendredi 10 août 2018 11:25

À : [REDACTED] [@lyondellbasell.com](mailto:@lyondellbasell.com)

Objet : FW: Notre entretien hier : conférence LyondellBasell / Rotterdam

Cher Monsieur [REDACTED]

Pourriez-vous m'indiquer si [REDACTED] est disponible le 4 septembre ?

Je vous en remercie,

[REDACTED]  
Office of Director General Daniel Calleja

  
**European Commission**  
Directorate-General for Environment

[REDACTED]  
[REDACTED] [@ec.europa.eu](mailto:@ec.europa.eu)

Please visit our website: <http://ec.europa.eu/environment>

Follow us:   

---

**From:** [REDACTED] (ENV)  
**Sent:** Tuesday, July 24, 2018 4:39 PM  
**To:** [REDACTED] [@lyondellbasell.com](mailto:@lyondellbasell.com)>  
**Subject:** RE: Notre entretien hier : conférence LyondellBasell / Rotterdam

Cher Monsieur [REDACTED]

Au nom de M. Calleja, je vous remercie pour votre aimable invitation à participer à la table ronde « Curbing Plastic Packaging Waste » qui aura lieu les 10 et 11/09. Malheureusement, ses engagements ne lui permettent pas de se déplacer à Rotterdam comme il l'aurait souhaité.

Par contre, il sera ravi de rencontrer M. [REDACTED] le 4 septembre. Est-ce que 11h30 pourrait convenir ?

Bien cordialement,

[REDACTED]  
Office of Director General Daniel Calleja



Please visit our website: <http://ec.europa.eu/environment>

Follow us:   

---

**From:** [REDACTED] [@lyondellbasell.com>  
\*\*Sent:\*\* Wednesday, July 11, 2018 11:40 PM  
\*\*To:\*\* CALLEJA CRESPO Daniel \(ENV\) <\[Daniel.Calleja-Crespo@ec.europa.eu\]\(mailto:Daniel.Calleja-Crespo@ec.europa.eu\)>  
\*\*Cc:\*\* \[REDACTED\] \[@ec.europa.eu>  
\\*\\*Subject:\\*\\* Notre entretien hier : conférence LyondellBasell / Rotterdam  
\\*\\*Importance:\\*\\* High\]\(mailto:@ec.europa.eu\)](mailto:@lyondellbasell.com)

*A l'attention personnelle de Monsieur Daniel Calleja  
Directeur général, Direction générale de l'environnement  
Commission européenne*

Cher Monsieur,  
Estimado Daniel,

J'ai été ravi de l'échange amical que nous avons eu hier à l'occasion de la table ronde « *Curbing Plastic Packaging Waste* » organisée par Hill & Knowlton, tant durant qu'après celle-ci.

Je vous écris comme convenu, ainsi qu'à Madame [REDACTED] afin de vous confirmer notre invitation à intervenir à l'occasion de la conférence que nous organisons les 10 et 11 septembre prochain à Rotterdam, où se trouve le siège de LyondellBasell, et dont le thème est « *Advancing Possible – Driving Growth and Sustainability* ». Destinée aux cadres de notre division Oléfines et Polyoléfines, nous serions très honorés de compter sur votre présence pour intervenir et nous « challenger » sur les thèmes qui sont actuellement prioritaires, autant pour la Commission que notre société : économie circulaire, innovation, recyclage des plastiques etc. Notre pourrons aisément adapter le programme de la conférence en fonction de votre disponibilité, avant ou après votre déplacement en Grande-Bretagne, d'après ce que vous m'indiquez hier.

Espérant très fortement pouvoir compter sur votre présence le 10 ou le 11 septembre au moment qui vous conviendra, je me tiens entièrement à votre disposition ainsi qu'à celle de Madame [REDACTED] pour toute information complémentaire.

Dans l'attente de nos prochains échanges,

Bien cordialement,  
Muy cordiales saludos,

LyondellBasell



Registre de transparence de l'UE n° 950757315280-54

**lyondellbasell**  
Advancing Possible

De :

@ec.europa.eu

Envoyé : mardi 3 juillet 2018 18:14

À : [REDACTED]@lyondellbasell.com>

Objet : RE: LyondellBasell/SUEZ - Économie circulaire/recyclage plastiques

Cher M. [REDACTED]

Au nom de M. Calleja, je vous remercie pour votre demande de rendez-vous et vous demande de m'excuser pour cette réponse tardive.

M. Calleja sera ravi de rencontrer M. [REDACTED] lors de son passage à Bruxelles.

Je suis à votre disposition pour trouver une date dans le courant du mois de septembre ou octobre.

Bien cordialement,

[REDACTED]  
Office of Director General Daniel Calleja



Please visit our website: <http://ec.europa.eu/environment>

Follow us:

---

**From:** [REDACTED] [@lyondellbasell.com>  
\*\*Sent:\*\* Wednesday, March 21, 2018 6:37 PM  
\*\*To:\*\* CALLEJA CRESPO Daniel \(ENV\) <\[Daniel.Calleja-Crespo@ec.europa.eu\]\(mailto:Daniel.Calleja-Crespo@ec.europa.eu\)>  
\*\*Subject:\*\* LyondellBasell/SUEZ - Économie circulaire/recyclage plastiques](mailto:@lyondellbasell.com)

Cher Monsieur,

Représentant à Bruxelles le groupe LyondellBasell, l'un des leaders mondiaux de la chimie et des plastiques, j'ai été très heureux de vous (re)voir lundi dernier à l'occasion de votre intervention au « Ad Hoc Council » et de dialoguer avec vous sur la stratégie européenne des plastiques.

Vous trouverez ci-dessous la version électronique, en anglais comme en français, du communiqué de presse que je vous ai remis lundi, par lequel nous annoncions la conclusion définitive de notre joint-venture avec SUEZ dans le domaine de l'économie circulaire et du recyclage des plastiques. Nous sommes en contact régulier avec vos services à ce sujet.

Nous prévoyons par ailleurs d'organiser une réception à l'occasion du lancement de la collaboration entre LyondellBasell et SUEZ, à laquelle nous serions très honorés de pouvoir compter sur votre présence.

C'est pourquoi, dans un premier temps, je souhaiterais vivement pouvoir organiser une rencontre avec Monsieur [REDACTED], notre directeur général Olefins & Polyolefins Europe, Asia and International, par ailleurs artisan de notre association avec SUEZ, afin d'échanger plus précisément sur le contenu de notre accord et nos propositions concernant la pollution marine, l'économie circulaire et le recyclage.

Espérant votre accord de principe, je me permettrai alors de prendre contact avec votre secrétariat pour fixer à votre convenance les modalités de notre future rencontre.

Très cordialement,

[REDACTED]  
[REDACTED]  
[REDACTED]  
[REDACTED]  
[REDACTED]

LyondellBasell

[REDACTED]  
[REDACTED]  
[REDACTED]

[@lyondellbasell.com](mailto:@lyondellbasell.com)



---

## LyondellBasell and SUEZ Begin Jointly Operating Plastics Recycling Venture

ROTTERDAM, Netherlands and PARIS, March 14, 2018 /PRNewswire/ -- LyondellBasell (NYSE: LYB), one of the largest plastics, chemicals and refining companies in the world, and SUEZ, a global leader in smart, sustainable resource management, today announced the successful completion of a transaction making each company a 50 / 50 partner in Quality Circular Polymers (QCP), a premium plastics recycling company in Sittard-Geleen, the Netherlands.



"Partnering with SUEZ allows us to contribute to the circular economy in a way that no plastics company has before," said LyondellBasell CEO Bob Patel. "For several years, we have seen increased demand for recycled and reused plastics, especially in Europe. With QCP, we have combined our respective expertise with SUEZ to create an innovative system that can be scaled as the circular economy grows."

"The circular economy will increasingly develop into a critical part of the plastic value chain. Moving forward, we will bear in mind the economics of operating our businesses must be balanced with environmental awareness," said SUEZ CEO Jean-Louis Chaussade. "As we move towards becoming value players in the circular economy, we will continue to seek opportunities for future growth."

The joint business will leverage the two partners' strengths. SUEZ will utilize its leading-edge technology solutions to improve the identification, separation and preparation of materials to be used as feedstock at QCP. LyondellBasell will apply its long-standing leadership in innovative plastic production technology, vast experience in product development and deep knowledge of important end markets such as consumer goods, where the company has a strong presence.

The QCP plant located in Sittard-Geleen will transform used plastic material into virgin-replacement quality PE and PP materials. The plant is capable of converting consumer waste into 25,000 tons of polypropylene (PP) and high-density polyethylene (HDPE) with an objective of 35,000 tons later in 2018 and 100,000 tons by 2020. The production capacity of the plant will address a growing need for improving the sustainability profile of high-quality plastics in Europe.

LyondellBasell will add QCP's recycled products to its range of existing PE and PP materials to help meet increasing customer demand and in line with the EU's Plastics Strategy.

Plastics recycling is also a key market for SUEZ, which operates nine dedicated facilities in Europe. In 2017, SUEZ processed 400,000 tons of plastic waste and produced 150,000 tons of new plastic resources. The company has set an objective of increasing its processing capacity by 50 percent to 600,000 tons in 2020.

## About LyondellBasell

LyondellBasell (NYSE: LYB) is one of the largest plastics, chemicals and refining companies in the world. Driven by its 13,400 employees around the globe, LyondellBasell produces materials and products that are key to advancing solutions to modern challenges like enhancing food safety through lightweight and flexible packaging, protecting the purity of water supplies through stronger and more versatile pipes, and improving the safety, comfort and fuel efficiency of many of the cars and trucks on the road. LyondellBasell sells products into approximately 100 countries and is the world's largest licensor of polyolefin technologies. In 2018, LyondellBasell was named to Fortune magazine's list of the "World's Most Admired Companies." More information about LyondellBasell can be found at [www.LyondellBasell.com](http://www.LyondellBasell.com).

## About SUEZ

With 90,000 people on the five continents, SUEZ is a world leader in smart and sustainable resource management. We provide water and waste management solutions that enable cities and industries optimize their resource management and strengthen their environmental and economic performances, in line with regulatory standards. To meet increasing demands to overcome resource quality and scarcity challenges, SUEZ is fully engaged in the resource revolution. With the full potential of digital technologies and innovative solutions, the Group recovers 17 million tons of waste a year, produces 3.9 million tons of secondary raw materials and 7 TWh of local renewable energy. It also secures water resources, delivering wastewater treatment services to 58 million people and reusing 882 million cubic meters of wastewater. SUEZ generated total revenues of 15.9 billion euros in 2017.



---

## LyondellBasell et SUEZ entament leur collaboration dans le recyclage des plastiques

*Pour la première fois, l'une des plus grandes entreprises spécialisées dans le plastique et la chimie et un leader de la gestion des ressources unissent leurs forces au bénéfice de l'économie circulaire.*



### **Rotterdam (Pays-Bas) et Paris (France) – le 14 mars 2018 / PRNewswire**

LyondellBasell (NYSE : LYB), l'une des plus grandes entreprises au monde spécialisées dans le plastique, la chimie et le raffinage, et SUEZ, l'un des leaders mondiaux de la gestion performante et durable des ressources, ont annoncé aujourd'hui avoir conclu la transaction à travers laquelle chaque entreprise devient actionnaire à parts égales de Quality Circular Polymers (QCP), société de recyclage haut de gamme de plastiques, située à Sittard-Geleen (Pays-Bas).

« Le partenariat avec SUEZ nous permet de contribuer à l'économie circulaire d'une façon encore inédite pour une entreprise spécialisée dans le plastique », explique le Directeur Général de LyondellBasell, Bob Patel. « Ces dernières années, nous avons constaté une demande accrue en plastiques recyclés et réutilisés, en particulier en Europe. Dans QCP, nous mettons en commun nos expertises respectives afin de créer un schéma de recyclage innovant, capable d'être amplifié à mesure que l'économie circulaire se développe. »

« L'économie circulaire va devenir un élément toujours plus essentiel de la chaîne de valeur du plastique. À l'avenir, nous devrons toujours mieux conjuguer développement de nos activités et respect de l'environnement », indique le Directeur Général de SUEZ, Jean-Louis Chaussade. « Désormais acteurs majeurs de l'économie circulaire, nous allons continuer à y rechercher des opportunités de croissance. »

La co-entreprise s'appuiera sur les forces de chacun des partenaires. SUEZ exploitera ses solutions technologiques de pointe pour améliorer l'identification, la séparation et la préparation des matériaux qui seront utilisés comme matières premières chez QCP. LyondellBasell lui fera bénéficier de son leadership historique en matière de technologie de production de plastiques, de son expérience dans le développement de produits innovants, et de sa connaissance approfondie des marchés, par exemple celui des biens de consommation, sur lequel le groupe est très présent.

Située à Sittard-Geleen, l'usine de QCP transformera le plastique usagé en polyéthylène (PE) et en polypropylène (PP) de qualité équivalente à la résine vierge. Aujourd'hui, l'usine

est capable de produire 25 000 tonnes de PP et de polyéthylène haute densité (PEHD) recyclés. L'objectif est d'atteindre 35 000 tonnes au cours de l'année 2018 et 100 000 tonnes d'ici 2020, permettant ainsi de répondre aux exigences croissantes de durabilité des plastiques de haute qualité en Europe.

LyondellBasell étoffera sa gamme actuelle de résines PP et PE avec les produits recyclés issus de QCP afin de répondre à la demande croissante du marché et de contribuer ainsi au succès de la stratégie sur les matières plastiques récemment adoptée par l'Union européenne.

Le recyclage des plastiques constitue également un marché essentiel pour SUEZ, qui exploite neuf usines dédiées en Europe. En 2017, SUEZ a traité 400 000 tonnes de déchets plastiques et produit 150 000 tonnes de nouvelles ressources plastiques. Le groupe s'est fixé pour objectif d'augmenter sa capacité de traitement de 50 % pour atteindre 600 000 tonnes à l'horizon 2020.

### **À propos de LyondellBasell**

LyondellBasell (NYSE : LYB) est l'une des plus grandes entreprises au monde spécialisées dans le plastique, les produits chimiques et le raffinage. Grâce à ses 13 400 employés dans le monde, LyondellBasell fabrique des matériaux et des produits qui permettent de relever les défis d'aujourd'hui, tels que la sécurité alimentaire grâce à des emballages légers et flexibles, la préservation de la pureté de l'eau grâce à des tuyaux plus solides et plus polyvalents, ou encore le renforcement de la sécurité, le confort et l'efficacité énergétique d'un grand nombre de voitures et camions circulant sur les routes. LyondellBasell vend ses produits dans près de 100 pays et constitue le plus grand fournisseur de licences de production de technologies polyoléfines au monde. En 2018, LyondellBasell a fait son entrée dans le classement des « entreprises les plus admirées au monde », établi par le magazine Fortune. Pour plus d'informations sur LyondellBasell, consultez le site [www.LyondellBasell.com](http://www.LyondellBasell.com).

### **À propos de SUEZ**

Avec 90 000 collaborateurs présents sur les cinq continents, SUEZ est un leader mondial dans la gestion intelligente et durable des ressources. Le Groupe fournit des solutions de gestion de l'eau et des déchets qui permettent aux villes et aux industries d'optimiser la gestion de leurs ressources et d'améliorer leurs performances environnementale et économique, conformément aux réglementations en vigueur. Afin de répondre aux défis de qualité et de disponibilité, SUEZ s'engage pleinement dans la révolution de la ressource. Grâce au potentiel des technologies digitales et des solutions innovantes, le Groupe valorise 17 millions de tonnes de déchets par an et produit 3,9 millions de tonnes de matières premières secondaires, ainsi que 7 TWh d'énergie locale et renouvelable. Il préserve également la ressource en eau, en desservant 58 millions d'habitants en services d'assainissement et en réutilisant 882 millions m<sup>3</sup> d'eaux usées. En 2017, SUEZ a réalisé un chiffre d'affaires de 15,9 milliards d'euros.

[REDACTED]

[REDACTED]

Information contained in this email is subject to the disclaimer found by clicking on the following link: <http://www.lyb.com/en/about-us/disclaimer>

Information contained in this email is subject to the disclaimer found by clicking on the following link: <http://www.lyb.com/en/about-us/disclaimer>

Information contained in this email is subject to the disclaimer found by clicking on the following link: <http://www.lyb.com/en/about-us/disclaimer>

Information contained in this email is subject to the disclaimer found by clicking on the following link: <http://www.lyb.com/en/about-us/disclaimer>

Information contained in this email is subject to the disclaimer found by clicking on the following link: <http://www.lyb.com/en/about-us/disclaimer>